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Eindverslag der Commissie van Rapporteurs over het ontwerp van wet tot definitieve vaststelling van de koloniale huishoudelijke 
begrooting van Curaeao (71) en van het wetsontwerp n . 23. 

Polytechnische School te Delft, op te dragen, gedurende diens 
verbluf in de kolonie, na te gaan in hoever de aanstelling in 
vasten dienst van een mijningenieur voor Suriname gewenscht 
zou zijn. 

De ondergeteekende meent te kunnen volstaan met de ver
wijzing naar hetgeen hy by gelegenheid van de behandeling 
van deze begrooting in de Tweede Kamer heeft gezegd nopens 
het belang dat er voor Java in gelegen is om de overbevolking 
van dat eiland naar elders te kunnen leiden , en dat het voor 
Suriname zeker niet minder van belang is om de blijvende 
landbouwende bevolking te zien toenemen. 

Van het denkbeeld om Javanen dessasgewn'ze over te brengen, 
is indertijd afgezien op grond van de daaraan verbonden enorme 
kosten. 

De ondergeteekende zal echter deze zaak nogmaals met ernst 
onderzoeken en daarover, zoo noodig, nader niet den Gouverneur 
van Suriname en den Gouverneur-Generaal van Nederlandsch-
Indiê' in overleg treden. 

De Minister van Koloniën, 
IDENBÜRG. 

De Commissie van Rapporteurs heeft gemeend met de mede-
deeliug van dit Antwoord aan de Vergadering haar Eindverslag 
te kunnen sluiten. 

Vastgesteld 22 Januari 1903. 

S1CKENGA. 
VAN VELZEN. 
SCHOLTEN. 

EINDVERSLAG DER COMMISSIE VAN RAPPORTEURS 
over het ontwerp van wet tot definitieve vaststelling van 
de Koloniale huishoudelijke begrooting van Curacao voor 
het dienstjaar 1903, (71) 

Nadat het Voorloopig Verslag der Commissie aan de Regeering 
was medegedeeld , is van haar ontvangen de navolgende 

MEMORIE VAN ANTWOORD. 

Dat de ondergeteekende er van doordrongen is dat krachtige 
maatregelen noodig zijn om de eertijds bloeiende kolonie uit 
haar tegenwoordigen staat van verval op te heffen , kan blijken 
uit hetgeen Hy dienaangaande heeft gezegd in zijne Memorie 
van Antwoord op het Voorloopig Verslag van de Commissie 
van Rapporteurs uit de Tweede Kamer der Staten-Generaal, 
namelijk dat er naar zyn oordeel met ernst naar moet worden 
gestreefd om door verbetering van landl>ouwtoestand< u , aan
moediging en verheffing van bestaande en zoo mogelijk in het 
leven roepen van nieuwe industrieën , de algemeene welvaart, 
afgescheiden van den buitenlandschen handel, te verbeteren. 

Zooals in die Memorie van Antwoord is gezegd , zal niet 
den Gouverneur in overleg worden getreden betreffende de 
organisatie van het landbouwonderwijs op Curacao op den voet 
als door den hoogleeraar WENT aan de hand is gedaan. 

Eveneens mag ten aanzien van eene wcnschelijke verbetering 
van het belastingstelsel naar die Memorie worden verwezen , 
alsook naar hetgeen door den ondergeteekende op den 24sten 
December jl. in do vergadering van de Tweede Kamer der 
Staten-Generaal werd gesproken. 

Den Gouverneur is reeds opgedragen te overwegen of niet 
verder behoort te worden gegaan dan de vervanging van de 
weerbaarheidsbelasting door eene personeele —die feitelijk eene 
inkomstenbelasting zal zijn — en wel zóó ver, dat door eene 

geheele reorganisatie van het belastingstelsel eene billijker ver-
deeliug van lasten worde verkregen. 

Dat de aandacht van den Gouverneur er op gevestigd is dat 
voor hooge ambtelijke betrekkingen behoort gelet te worden op 
algemeene ontwikkeling en op personen, die in Nedtrland hunne 
opleiding hebben genoten kan blijken uit het feit, dat in het 
afgoloopen jaar, toen de betrekking van gezaghebber van SI. 
Euslalius vacant kwam, door hem voor dat ambt werd voor
gedragen een Curacaosche onderwijzer, die in Nederland geboren 
en opgeleid is. 

Aan den Gouverneur zal worden verzocht na te gaan in 
hoever eene bebossching van het eiland Curacao mogelijk wordt 
geacht, en zoo ja welke jaarlijks terugkeereude kosten in den 
eersten tijd daaraan verbonden zouden zijn. 

Aangaande de moeilijkheden betreffende de exploitatie der 
phosphorzure kalk op de plantage Santa Barbara zij het den 
ondergeteekende vergund te verwijzen naar hetgeen liy . bij de 
behandeling van deze begrooting in de Tweede Kamer der 
Staten-Generaal, daarover heeft gezegd in de zitting van den 
24 December jl. 

Ook de ondergeteekende zou het wenschelijk achten dat op 
de bovenwindsche eilanden in de Nederlandsche taal ouderwijs 
wordt gegeven, en hij zal deze aangelegenheid onder de aandacht 
van den Gouverneur brengen , maar hij wil er al aanstonds op 
wijzen dat daardoor de kosten van het onderwijs belangrijk zullen 
stijgen, terwu'1 het onzeker is of de Engelseh sprekende bevol
king daardoor wel van taal zal veranderen. 

Gaarne wil hij den Gouverneur aanbevelen er voor te zorgen, 
dat in het vervolg in art. 4 van de wet, waarin de middelen 
en inkomsten tot dekking der uitgaven worden genoemd, de 
analoge middelen onder dezelfde letters worden gebracht, 
daarbij telkens letters overslaande , indien de correspondeerende 
middelen of inkomsten voor een bepaald eiland niet bestaan. 

De Commissie van Rapporteurs heeft gemeend met de mede-
deeling van dit Antwoord aan de Vergadering haar Eindverslag 
te kunnen sluiten. 

Vastgesteld 22 Januari 1903. 

SICKENGA. 
VAN VELZEN. 
SCHOLTEN. 
VAN ALPHEN. 
DE JONG. 

EINDVERSLAG DES COMMISSIE VAN RAPPORTEURS 
over het ontwerp van wet houdende verklaring van het 
algemeen nut der onteigening ten behoeve van het ge
deelte Nükerk—Barueveld van een spoorweg Nijkerk—Ede. 

(25) 

Nadat het Voorloopig Verslag der Commissie aan de Regee
ring was medegedeeld, is van haar ontvangen de navolgende 

MEMORIE VAN ANTWOORD. 

Naar aanleiding van hetgeen in het Voorloopig \ erslag vau 
de Commissie van Rapporteurs wordt opgemerkt omtrent de 
aansluiting van den spoorweg Nijkerk—Ede aan den Ooster
spoorweg, veroorlooft zich.de ondergeteekende in het midden 
te brengen dat zij inderdaad zoo goed mogelijk zal worden tot 
stand gebracht. Toen het besluit was genomen, dat de overgang 

VAN ALPHEN. 
DE JONG. 

De Minister van Koloniën, 

IDENBÜRG. 
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Eindverslag der Commissie van Rapporteurs over het wetsontwerp n°. 25. 

van tli! nieuwe lijn over den Oosterspoorweg zou geschieden door 
haar met eene overbrugging over den Oosterspoorweg te leiden 
— een besluit dat ongetwijfeld van groot belang is voor het 
Onbelemmerd verkeer,! zoo wel over die lyn als over den Ooster
spoorweg — kon uit den aard der zaak van eene rechtstreeksehe 
aansluiting tusscheu beiden geen sprake zyu. Wel zal by het 
punt van den boogen overgang eene halte op de lijn Nukerk— 
Ede worden gevestigd , zoodat de reizigers die hunne reis met 
den Oosterspoorweg wensehen voort te zetten , aldaar kunnen 
uitstappen en met een trap van de verhoogde baan afgedaald, 
genoemd station in 1' 2 minuut (een afstand van 120 M.) zullen 
kunnen bereiken. Van het punt der overbrugging loopt de 
spoorweg Nijkerk—Ede in zuidelijke richting en ontmoet op een 
afstand van 900 M. van dit punt af eene zijlijn, die vandaar in 
westelijke richting afbuigt, tot over het voorplein van station 
Barneveld van den Oosterspoorweg loopt, om vervolgens aan een 
der zijsporen van genoemd station aan te sluiten. Over deze 
zijlijn zal dus het doorgaand verkeer tusschen beide spoorwegen 
naar behooreu kunnen plaats vinden. 

Het is echter niet waarschijnlijk dat aan het gebruik van deze 
aansluiting althans in den eersten th'd behoefte zal bestaan. 

Bedoelde aansluiting is aangegeven op de toposraphische kaart, 
op blad 3 van het lengteprofil en op de bladen 19 en 20 van 
de grondkaart — voor zoover daarvoor terreinen moeten worden 

onteigend —, terwijl daarvan op bladz. 4 van de algemeene 
beschrijving (1) meer uitvoerig is melding gemaakt. 

De Minister van Waterstaat, 
Handel en Nijverheid, 

DE MAREZ OYENS. 

De Commissie van Rapporteurs heeft gemeend met de mede-
deeling van dit Antwoord aan de Vergadering haar Eindverslag 
te kunnen sluiten. 

Vastgesteld 23 Januari 1903. 
SICKENGA. 
VAN VELZEN. 
SCHOLTEN. 
VAN ALPHEN. 
DE JONG 

I Deze stukk-'n behooren tot de bescheiden, v.elke op de griffie der Kamer 
zijn nedergelegd. 


